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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 30. juli 2024 har udvalget efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 330 

 
Når fakta er, at Nordjylland i den grad mangler læger, at det er et udtalt ønske fra AAU 
at optage flere lægestuderende, samt at de studerende i overvejende omfang forbliver 
på deres studieegn, kan ministeren da oplyse, hvorfor normeringen af lægestuderende 
ved AAU ikke er sat op i år? Ministeren bedes herunder oplyse, om man fra ministeri-
ets side overvejer at tillade yderligere optag næste år. 

 

Svar 

 

Regeringen er optaget af, at der er gode muligheder for at rekruttere læger i hele 

landet. Det vil derfor også i forbindelse med opfølgning på Sundhedsstrukturkom-

missionens anbefalinger være naturligt at tænke i, hvordan vi kan få flere læger til 

de områder i Danmark, hvor det i dag er svært at rekruttere. 

 

Jeg har noteret mig Aalborg Universitets ønske om at optage flere studerende på 

medicinstudiet, og Uddannelses- og Forskningsministeriet er gået i dialog med 

universitetet herom.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

26. august 2024 
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